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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Csák János, kultúráért és innovációért felelős 
miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan értékeli az idei felsőoktatási felvételi eljárás 
eredményeit?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Az elmúlt évek során itt a Parlamentben számtalanszor lehettünk tanúi annak, ahogyan a baloldal a
felsőoktatási  rendszer  átalakítását  támadta.  Itt  a  politika  színterén,  valamint  a  baloldali  sajtó
segítségével folyamatosan azt próbálták bizonyítani, hogy az egyetemi modellváltással a Kormány
lejtmenetre  állította  a  hazai  felsőoktatást.  Minden racionális  érvünk  és  igyekezetünk ellenére  a
baloldal  a  mai  napig  nem  képes  elfogadni  azt  a  tényt,  hogy  hazánkban  az  évtizedek  óta  az
államháztartás keretei között működtetett egyetemeinknek ebben a modellben nem sikerült jelentős
pozíciójavulást  elérniük,  így  tehát  indokolt  volt  a  változtatás.  A baloldal  másik  folyamatosan
szajkózott  állítása,  miszerint  a  Kormány  oktatáspolitikája  a  gátja  a  pedagógusképzés,  illetve
utánpótlás biztosításának.

A tények  azonban,  mint  mindig,  most  is  cáfolják  a  baloldal  hamis  állításait.  Már  a  tavalyi
jelentkezési  adatok is  bíztatóak voltak.  A megújult  felsőoktatási  rendszer  sikerét  mutatta,  hogy
tavaly több, mint 126 ezren jelentkeztek, az immár teljesen elektronikus felvételi eljárás keretében.
A megújított felvételi rendszer 27 százalékkal növelte a jelentkezői számot, és minden alaptalan
támadás ellenére nagyobb arányban,  a  felvételizők több mint  60%-a választotta  a  modellváltott
egyetemeket. Tavaly ősszel az elmúlt 10 év legsikeresebb felsőoktatási felvételi eljárása zajlott le.
Örömteli az is, hogy 2022-höz képest 72 százalékkal nőtt a pedagógus képzésre felvettek száma,
ami a legjelentősebb képzési területi emelkedés, így tavaly ősztől közel 13 ezren kezdhették meg a
felsőoktatásban tanulmányaikat, ami az elmúlt 6 év legmagasabb száma volt.



Nemrég  zárult  le  a  2024-es  felsőoktatási  felvételi  eljárás,  és  a  2023-as  sikerek  alapján  méltán
bíztunk  az  eredményes  folytatásban,  hiszen  ezzel  már  második  éve  több  mint  120 000-en
jelentkeztek a megújult felsőoktatásba.

Ezért tisztelettel kérdezem Önt,

Folytatódott-e a megújult rugalmas felvételi eljárás sikere, hogyan értékeli az idei felsőoktatási
felvételi eredményeit?

Várom megtisztelő válaszát!

2 


